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خبر

افزایش روند کرونا 
در ۵ استان جنوبی

شرق: سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا نسبت  �
به افزایش روند بیماری در پنج استان جنوبی هشدار 
و در عین حال درباره روند واکسیناســیون علیه کرونا 
در کشور توضیح داد. علیرضا رئیسی درباره وضعیت 
کرونا در کشــور گفت: در اســتان های جنوبی کشور 
به ویژه استان بوشهر، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، 
کرمان و یزد شــاهد افزایش روند بیماری هســتیم. 
در حــال حاضر ۳۲ شــهر قرمز، ۱۷۴ شــهر نارنجی 
و ۲۴۲ شــهر زرد داریم. روند در اســتان هرمزگان و 
بوشــهر گرچه افزایشــی بود، اما کندتر شــده است. 
امیدوارم این روند کند بیشــتر شده و مردم عزیزمان 
هم با رعایت پروتکل های بهداشتی بتوانند این روند 
را معکوس کرده و این روند نزولی شــود. وی گفت: 
به طور کلــی ویروس هندی در ســطح دنیا همچنان 
در حال تاخت و تاز اســت؛ حتی کشورهایی که میزان 
زیادی واکســن زدند هــم در امان نیســتند و میزان 
ابتــلا همچنان وجود دارد. البته به این معنا نیســت 
که واکســن اثر ندارد، بلکه قطعا واکسن در کاهش 
بستری و مرگ و میر بســیار مؤثر است و خوشبختانه 
ایــن خبر خوبی اســت کــه ویروس کرونــا با وجود 
جهش هایی کــه دارد، اما یک ویروس واکســن پذیر 
است و تزریق واکسن به میزان کافی و تزریق واکسن 
به افراد در معرض خطر و ســالمند، می تواند قطعا 
بسیار مؤثر باشــد. بر این اساس در کشورهایی که به 
میزان درخور توجهی واکســن تزریق کرده اند، میزان 
مرگ و میر به شــدت کاهش یافته اســت. وی درباره 
نگرانی مردم در زمینه تأخیر در تزریق واکسن گفت: 
واکسن هایی که در کشور تزریق شده مانند آسترازنکا 
و اســپوتنیک تــا ۱۲ هفتــه فاصله اشــکالی ایجاد 
نمی کند، واکسن سینوفارم هم تا هشت هفته موردی 
نــدارد، ضمن اینکه مــا دُز دوم را قطعا خواهیم زد. 
بنا بر اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
بهداشــت، تاکنون چهار میلیون و ۴۱۶ هزار و ۹۸۳ نفر 
دُز اول واکسن کرونا و یک میلیون و ۱۹۶ هزار و ۱۵۷ نفر 
نیز دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکســن های 
تزریق شده در کشور به پنج میلیون و ۶۱۳ هزار و ۱۴۰ دُز 
رســیده اســت. از روز چهارم تا پنجم تیرماه ۱۴۰۰ و 
بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، هفت هزار و 
۳۴ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشــور شناسایی 
شد که ۹۶۵ نفر از آنها بستری شدند. متأسفانه ۱۲۳ 
بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع 
جان باختگان این بیماری به ۸۳ هزار و ۷۱۱ نفر رسید.

نورا حســینی: هنوز چنــد هفته ای مانده به آغاز کار شــورای شــهر 
ششــم. راه یافتگان به این شورا هنوز پشــت صندلی های سبز شورای 
شــهر ننشسته، خبر از اصلاح مصوبه نه به باغ کشی یا همان خانه باغ 
می دهند یا یکی از معاونان در بند شهرداری را فردی تلاشگر توصیف 
می کنند که از صبح تا شــب در حال نظارت بر پروژه های منطقه ای و 

فرا منطقه ای بوده است.
در جریــان انتخابــات، لیســت معروف بــه یاران قالیبــاف، طرح 
موضوعاتــی مانند پرونده عیســی شــریفی را تخریــب جریان رقیب 
می دانســتند. آنها حتی سخنان خودشــان را در زمان دیدار با عیسی 
شــریفی هنگامی که تازه از ســفر خارج از کشــور بازگشــته بود، رد 
می کردند و می گفتند این سخنان کوتاه شده و واقعی نیست. اما حالا 

از ممکن الخطا بودن مدیران می گویند.
جعفر تشکری هاشــمی، یکی از راه یافتگان به شورای شهر ششم، 
به یکی از ســایت های خبری گفته اســت: همه مدیران ممکن الخطا 
هســتیم و ما از آقای شــریفی هم جز تلاش، زحمــت و کار ندیدیم؛ 
ممکن است جایی هم دچار اشتباه شده باشد و باید تاوان آن را بدهد؛ 
بنابراین اگر هم تخلفی کرده، در دادگاه رســیدگی شده و باید مجازات 
آن را ببینید. اگر مرجع رســیدگی تنبیهی برای عیســی شریفی در نظر 
گرفته، آن را تحمل می کند، اما کسی حق ندارد از دیگران برای مطامع 

حزبی خود سوءاستفاده کند.
بــه گفته او، قالیباف شــرافت داشــت کــه نگذاشــت کارمندان 
شهرداری حقوق پایین بگیرند؛ بنابراین او به کارکنانش بی توجه نبود 

و اگر بی توجهی می کرد، باید او را بگیرند و توبیخ کنند.
او نخســتین بار نیست که اتهامات به شــریفی را سیاسی می داند. 
تشکری هاشــمی در همان دیدار تاریخی با عیســی شریفی هم گفته 
بود : متأســفانه فضای سیاســی حاکم بر جامعه به گونه ای ناسالم و 
مســموم شده اســت که در حق مردان جنگ و جبهه، همان هایی که 
جانشان را بر طبق اخلاص گذاشته اند نیز به راحتی بی انصافی می شود 
و مورد هجمه و آماج سیاســی قرار می گیرند. شــریفی مردی مقتدر، 
ولایت مدار و پرتوان است که اخلاق را سرلوحه عملکرد خویش قرار 
داده و در راه خدمت به شهر و شهروندان از هیچ اقدامی دریغ نکرده 
است. اینها مصداقی از فرمایشات مقام معظم رهبری در روز ارتحال 
امام (ره) اســت که فرمودند نگذارید جای شهید و جلاد عوض شود. 
امیدواریم مــردان جنگ و جهاد همان طور کــه در جبهه های جنگ 
محکم در مقابل دشمن ایستادند، در پیشگاه خداوند محفوظ بمانند.

این در حالی اســت که مدتی پیش در صحن شــورای شهر تهران 
گزارش تحقیق و تفحص از قراردادهای شهرداری و شرکت رسا تجارت 
محل بررسی قرار گرفت و مشخص شد در آن سال ها چه دارایی هایی 

از شهر به تاراج رفته است.
حســن مقیمی، کارشــناس تیــم تحقیق و تفحــص از پرونده های 
رســا تجارت، در یک حســاب سرانگشتی درباره خســارت هایی که به 
شهر وارد شده است، می گوید : از سال ۹۷ تحقیق و تفحص شروع شد. 
ابتدای سال ۹۷ شرکت رســا تجارت ۱۸۰ میلیارد تومان طلبکار نشان 
داده شد که بعد مشخص شد شش  هزار میلیارد تومان بدهکار است. 
منابع زیادی از بخش اقتصادی ســپاه به همراه شــهرداری تهران در 
ایــن قراردادهــا از بین رفته بود و دو طرف با هــم همکاری کردیم تا 

تحقیق و تفحص انجام شود. محمد قائمی، نماینده حقوقی هلدینگ 
یــاس در زمان مدیریت ســعید محمــد می گویــد ۹۰ درصد گزارش 
تحقیق و تفحص را قبول دارد و ســپاه از ابتدا به عنوان شاکی وارد این 
پرونده شــده اســت. به گفته او، اختلاف حساب ها مشهود بود و نکته 
جالب آنکه بدهی ما به شــهرداری بر اساس نامه ای که معاون مالی 
وقــت امضا کرده بود، صفر ریال بود که با پیگیری های انجام شــده و 
همکاری ســپاه، تلاش شد اموال شهر به شهروندان بازگردد. موضوع 
مشــخص اســت؛ پولی از سیستم شــهرداری خارج شــده که صرف 
امور شهرداری نشــده، اما به سیستم سپاه نیز وارد نشده است. اینکه 
این وجوه کجا رفته اســت، موضوع بررســی هاي ما بــود. در نهایت 
صورت جلسه ای که در مجموع شش هزار و ۱۰۰میلیارد تومان شرکت 

رسا تجارت را بدهکار کرده بود، امضا شد.
از دفاع از شــخصیت تلاشگر عیسی شــریفی که با حکم ۲۰ سال 
حبس تعزیری، جزای نقدی، اســترداد وجوه تحصیلی در بند است، 
بگذریم. تشکری هاشمی سال های پایانی دوره مدیریت شهری سابق 
به عنوان معاون توسعه منابع انسانی فعالیت می کرد. زمان مدیریت 
او، موجی از استخدام ها در شــهرداری اتفاق افتاد. ابراهیم شیخ که 
پس از او به این معاونت آمد، در گفت وگویی درباره وضعیت نیروی 
انســانی در شهرداری گفته است: به  نظر می رسد در برخی مواقع که 
تحولات اجتماعی- سیاســی در حال وقوع بوده، درهای شــهرداری 
هــم باز می شــده و جذب های انبــوه و فله ای صــورت می گرفته و 
بلافاصله ســازمان دچار مشکل و عدم تأمین بودجه جاری و چالش 
بهره گیــری مناســب از نیروها می شــده و مهم تر اینکــه این نیروها 
فاقد پســت ســازمانی بودند و حتی امکان اختصاص فضا برای آنها 

میســر نبود. به گفته او، دو هزار و ۷۴۳ نفر شناســایی شدند که کارت 
نمی زدند، اما حقوق می گرفتند. بااین حال، تنها ســخنان ســید جعفر 
تشکری هاشــمی نشان دهنده بازگشــت به ریل گذشــته برای اداره 
شهر نیســت؛ هفته گذشــته مهدی چمران، یکی دیگر از راه یافتگان 
به شــورای شهر ششم نیز در نشســتی خبری گفته است: شهرداری 
متأســفانه به عدم ساختمان ســازی کمک کرده است. این به معنای 
شــهر نفروختن نیست و شهر باید آباد شــود. ما در شهرداری جلوی 
ایــن کار را گرفتیم و طرح جامع تهــران را در زمان خود با کمک ۲۸ 
مهندس منطقه پس از ۲۴ جلسه تصویب کردیم و شهر دارای قانون 
شــد؛ بنابراین شــهر نفروختن در دوره پنجم یک شــعار است. تهران 
دارای بافت فرسوده زیادی است و باید تشویق به ساخت وساز کنیم. 
ما در دوره خود عوارض ساخت وساز در بافت فرسوده را صفر کردیم 
و جرایم آنها را بخشــیدیم و این به معنای شهر نفروشــی اســت نه 
اینکه از ساخت وســاز در بافت فرســوده جلوگیری کنیم و نام آن را 

شهرنفروشی بگذاریم.
چمران با اشــاره به مصوبه برج باغ ها عنوان کرد: درباره باغات نیز 
حتما در قانــون مربوطه آن تجدید نظر خواهیم کــرد؛ چرا که جلوی 
همه ساخت وســازها را گرفته اند و در ســال ۹۹ هیچ پروانه ساختی 
برای باغات صادر نشــده و در ســال ۹۸ تنها یک مــورد پروانه صادر 
شــده و نتیجه آن رکود فعلی شده است. بسیاری از مردم ( منظورش 
صاحبــان باغ های تهران هســتند ) با ما تمــاس می گیرند و تقاضای 
اصلاح این قانون را دارند. دوستان دوره پنجم با شعارهای زیبایی این 

مسائل را مطرح کردند، اما در آن مانده اند.
سخنان چمران را بسیاری چراغ ســبز دوباره به باغ کشی توصیف 

می کنند. زهرا نژادبهرام، عضو هیئت رئیســه شــورای شهر پنجم، در 
واکنش به ایــن اظهارنظرها گفته اســت : اطلاعــات خوبی به آقای 
چمران داده نشــده اســت. در حــوزه پروانه ســاختمانی به تمامی 
متقاضیان پروانه داده شــد. درخصوص باغات نیز مصوبه خانه باغ را 
داشــته ایم که در شورای عالی شهرسازی این مصوبه بندی از پیوست 

سوم طرح جامع شده است.
او با اشــاره به اصلاحاتی که در آیین نامه  بررسی تشخیص باغات 
شده اســت، توضیح داده : در این آیین نامه آمده است اگر ملکی سند 
باغ نداشــته باشــد یا درختانش به حدنصاب نرســد ولی درختانش 

ارزش اکولوژیکی داشته باشند، می تواند باغ محسوب شود.
بــه گفته نژادبهرام، در این ســال ها شــورای پنجم با حساســیت 
موضوع پرونده باغات را بررســی می کــرد و مصوباتی درباره باغ های 
پیوســته کن، فرحزاد و... داشــت. همچنین در این چند سال جرایمی 
که از ســازنده ها برای قطع درختان گرفته می شــد، برای خرید باغ در 
مناطق کم برخوردار هزینه شــد و ۲۰ باغ در این مناطق خریده ایم و از 
۳۵۲ محله تهران، فقط ۹ محله فضای ســبز ندارد و تقریبا تلاش شد 

همه محلات را صاحب فضای سبز کنیم.
او با اشــاره به تأثیری که مصوبه برج بــاغ بر تخریب باغات تهران 
گذاشــت نیز توضیح داده اســت : بیش از ۸۰ درصــد زمین این باغ ها 
زیربنــا می رفت و به دلیل گودبرداری های عمیقی که انجام می شــد، 
عمــلا در ایــن خانه باغ ها اثری از بــاغ نمی دیدیم . ضمــن تبریک به 
سرلیست اعضای شورای ششم، درخواست داریم پس از مستقر شدن 
در این جایگاه، نســبت به منافع شهر حساسیت لازم را داشته باشند. 
حفاظــت از باغات مطالبه عمومی شــهروندان از ما بود. رســانه ها 
نیز به عنوان وجدان بیدار جامعه همیشــه حساســیت های لازم را به 

موضوع حفاظت از فضای سبز و باغات داشته اند.
نژادبهرام یادآور شــد : در این چهار سال، الگوی توسعه ما در شهر 
الگوی انســان محور و شهر زیست پذیرتر بود، نه الگوی ساخت وساز و 
ســوداگری و تلاش کردیم سرمایه های اکولوژیک شهر تهران را حفظ 
کنیم. محمدجواد حق شــناس، رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی 
شورای شــهر تهران نیز درباره حفظ دســتاوردهای شورای پنجم در 
اصلاح رویه های گذشته از جمله حفاظت از باغات، مبارزه با فساد و... 
گفته اســت: این حداقل انتظار را داریم که نگاه مدیریت شهری را بر 
اساس محوریت انسان و شهروند که در این دوره پی ریزی شده، ادامه 
بدهند. ما نیز متوجه بودیم که شهر نیاز به درآمد دارد و تلاش کردیم 
درآمدهای پایدار شــهر افزایش پیدا کند، اما این به آن معنا نیست که 
برای اداره شهر دست به هر نوع درآمدزایی بزنیم. نگاه ما به باغ ها و 
فضای ســبز، نگاه درآمدی نبود، بلکه آنها را میراث شهر می دانستیم 
و تمام همت خود را برای نگهــداری و ماندگاری آنها به کار گرفتیم. 
باغ های قدیمی شــهر، ریه های شهر هســتند و آسیب رسانی به آنها 
و تغییر کاربری شــان، نه تنها به مصلحت شــهر نیست، بلکه آیندگان 
هزینه گزاف آن را پرداخت می کننــد؛ همان طور که تخریب باغ ها در 
دهه های گذشــته کیفیت زندگی کنونی در شــهر را دچار آسیب کرده 
است. به گفته او، ساخت وساز و آبادانی شهر نباید به هر قیمتی باشد 
و درختان و باغ های شــهر قربانی توسعه شــوند و اتفاقات شوراهای 

گذشته نباید تکرار شود. 

بررسی دو اظهار نظر راه یافتگان به شورای شهر ششم
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